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گمرک مرزی ایران و جمهوری آذربایجان ۲۴ ساعته شود

معاون بین الملل اتاق ایران و سفیر آذربایجان در نشستی ضمن بررسی راههای گسترش همکاریهای دوجانبه خواستار

افزایش زمان فعالیت گذرگاه های مرزی میان دو کشور به ۲۴ ساعت شدند.

به گزارش آران نیوز به نقل ازسایت اتاق بازرگانی،معاون امور بینالملل اتاق ایران در نشست با سفیر آذربایجان با تأکید بر افزایش همکاریهای میان ایران و این کشور گفت:

توسعه همکاریهای با آذربایجان در اولویت کاری ما قرار دارد.
محمدرضا کرباسی در مورد هدفگذاری برای افزایش روابط تجاری گفت: دو کشور توافق کردهاند که حجم تجارت را از زیر ۵۰۰ میلیون دلار فعلی به دو میلیارد دلار افزایش دهند.

گرچه ظرفیتها بالاتر از این رقم است و میتوان بسیار بیشتر از این ظرفیت استفاده کرد.
کرباسی در ادامه به برخی مشکلات پیش روی افزایش روابط تجاری اشاره و تصریح کرد: مشکلات حملونقل از موانع اصلی است؛ و درحالیکه مرکبات شمالی ایران میتوانند در

کشور آذربایجان بازار خوبی داشته باشند، آذربایجان مرکبات و محصولات کشاورزی خود را از آفریقا تأمین میکند و کندی حملونقل زمینی از ایران به آذربایجان مانعی بر سر راه

افزایش مبادلات در این حوزه است.
معاون بینالملل اتاق ایران همچنین به ضرورت ۲۴ ساعته کردن مرزهای فعال میان دو کشور اشاره و تاکید کرد: گمرکهای دو کشور باید ازلحاظ کاری ۲۴ ساعته شوند که منوط به

توافق روسای گمرک دو طرف است.
کرباسی در عین حال با اشاره به اعلام آمادگی آذربایجان برای ۲۴ ساعته کردن گمرکات آستارا، بیله سوار و جلفا افزود: آذربایجان هیچ زمان برای روابط با جمهوری اسلامی ایران

حدومرز نگذاشته است. ۲۴ ساعته کردن گمرکات آستارا و بیله سوار ضرورت همراهی دوطرفه را میطلبد اتفاقی که میتواند بخشی از هزینههای حملونقل را کاهش دهد.
معاون امور بینالملل اتاق ایران وجود واسطهها و دلالان در گمرک را از دیگر مشکلات دانست گفت: برخورد با این موضوع نیازمند تعیین اصول و چارچوبهای مشخص است.

کرباسی همچنین به مسیر ریلی میان ایران و آذربایجان اشاره کرد و گفت: مسیر ریلی تا رشت ایجادشده و اگر با ۱۶۵ کیلومتر از رشت به آستارا این خط ریلی تکمیل شود در هزینه

و زمان انتقال کالا بسیار مؤثر خواهد بود.
وی همچنین بر لزوم فعالتر کردن بندرهای دو کشور تأکید کرد و گفت: بندرهای دو کشور کموبیش فعال هستند اما فعالیتشان در حد مطلوب نیست و باید فعالتر شوند.

وی با اشاره به امکانات بندر اوکتائو برای انبارداری کالا گفت: امکان خوبی برای انبارداری در آکتائو ایجاد شده و میتوان از این ظرفیت برای نگهداری کالا در فصول مختلف و

صادرات به کشورهای همجوار بهره برد.
تأکید بر افزایش حجم روابط تجاری ایران و آذربایجان

سفیر آذربایجان در ایران با اشاره به مشترکات فرهنگی و زبانی ایران و آذربایجان گفت: ایران و آذربایجان بسیار به هم نزدیکاند و باید از ظرفیتهای توسعه روابط به سایر

بیشتر استفاده کنند.
بنیاد حسیناف همچنین از افتتاح کارخانه ایرانخودرو در نخجوان خبر داد و گفت این کارخانه سه ماه دیگر افتتاح میشود.

سفیر آذربایجان در ایران با اشاره با افزایش حجم روابط تجاری کشورش با ایران گفت: روابط تجاری آذربایجان در سال گذشته با همه کشورها بهغیراز ایران کاهش داشته و روابط

آذربایجان با این کشور ۷۵ درصد افزایشیافته است.
حسیناف افزود: حجم ۴۰۰ میلیون دلاری روابط دو کشور خوب است اما باید بیشتر شود.

بنیاد حسیناف با اشاره به کاهش قیمت نفت و وابستگی اقتصاد این کشور به نفت گفت: توسعه حملونقل، کشاورزی و گردشگری، سه برنامه دولت آذربایجان برای کاهش

وابستگی به نفت است.
حسیناف با شاره به ظرفیتهای ترانزیتی آذربایجان گفت: آذربایجان در کریدور شامل به جنوب و شرق به غرب قرار دارد و امکان خوبی برای ترانزیت دارد که باید حداکثر استفاده

را از آن برد.
سفیر آذربایجان با اشاره به راهاندازی خط ریلی ایران و آذربایجان گفت: از طریق این خط ریلی هر کالایی که در آستارا بارگیری شود میتواند به شمالیترین شهرهای اروپا برود.

حسین اف با اشاره به اولویت توسعه کشاورزی برای آذربایجان گفت: ایران در این زمینه تجربه خوبی دارد و مهندسان زیادی در بخشهای مختلف کشاورزی مانند میوه کاری و

پنبهکاری مشغول هستند که دو طرف باید از این ظرفیت بهره ببرند.
سفیر آذربایجان در ایران با اشاره به حضور سالیانه یکمیلیون توریست آذربایجانی در ایران گفت: تسهیلاتی برای صدور ویزا در دو کشور انجامشده و ورود توریستهای هر دو

طرف را تسهیل کرده است که بازهم جا دارد بهتر شود.
حسناف با تأکید بر نقش مهم دولتها در ایجاد زمینههای مناسب برای توسعه روابط تجاری گفت: اگر دولت و سازمانهای دولتی ذیربط شرایط مناسب کار و فعالیت اقتصادی

را فراهم کنند، تاجران خودشان میتوانند همکاریها را توسعه بدهند.
وی درعینحال با انتقاد از نگاه بخشی در ایران گفت: در ایران به مسائل ملی نگاه نمیکنند و مسائل بیشتر استانی و سازمانی دیده میشود.

سفیر آذربایجان همچنین با اشاره به ظرفیتهای بندر آکتائو گفت: این بندر امکانات خوب مناطق آزاد را دارد و تاجران ایرانی میتوانند از امکانات این بندر بهره ببرند. حسیناف

همچنین بر ۲۴ ساعته کردن گمرک بیله سوار و آستارا تأکید کرد.
سفیر آذربایجان در مورد حجم روابط تجاری هم گفت: در یک سال و نیم گذشته صادرات ایران به آذربایجان بیشتر شده و بیشتر هم در زمینههای کشاورزی و ساختمانسازی بوده

است.
حسیناف با اشاره به نشست سهجانبه کشورهای ایران آذربایجان و روسیه در سال پیش گفت: روسای جمهور توافق کردند که بهزودی نشست ایران و گرجستان و آذربایجان هم

برگزار میشود و اینها پیغامی هست برای کشورهای خارج از منطقه به معنی استفاده هر چه بیشتر از امکانات منطقه برای توسعه کشورها.
سفیر آذربایجان همچنین با اشاره به بهبود بسیاری از مسائل میان دو کشور در طول سالهای گذشته گفت: در سه سال گذشته روسای جمهور ایران و آذربایجان هشت بار ملاقات

داشتهاند. این در تعامل با هیچ کشوری دیگری دیده نمی شود.
حسین اف همچنین با اشاره به فعالیت کمیسیون مشترک ایران و آذربایجان گفت: کمیسیون مشترک دو کشور فعالیت خوبی دارد و در این سه سال هر شش ماه جلسهای داشته

و اگر به نتیجه این جلسات دقت کنیم میبینیم که مسائلی که در طول سالهای گذشته حلنشده بودن، در این سه سال حلشدهاند.
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